
Dovolte, abych Vás pozdravil v roce 2024 a popřál Vám v něm mnoho zdraví a pohody. Zima

pomalu přešla do své druhé poloviny a my všichni se už pomalu začínáme chystat a těšit na jaro.

Za obecní zastupitelstvo, které je stále správně pracovně naladěné, Vám mohu i v letošním roce

slíbit nemalý počet investičních akcí v naší obci. Některé nám přinesou opět určitá omezení, ale

půjde jen o jednotky dní. Odměnou nám pak budou opět hezčí upravená místa, nové asfaltové

místní komunikace nebo zvelebený obecní majetek. I letos se obecní spolky nebo jednotliví

nadšenci z obce znovu budou jistě snažit, aby sportovní a kulturní život v naší obci byl díky jejich

času a úsilí, pokud možno zajímavý. Upřímné poděkování patří všem těmto ochotným lidem za

jejich činnost, protože vše většinou zajišťují bez nároku na odměnu ve svém volném čase pro

ostatní lidi, kamarády a návštěvníky obce. V letošním roce si bude Chvaleč připomínat 660 let od

skutečně doložené první zmínky o obci, připravujeme pro Vás tedy na datum 22. 6. 2024 po

několikaleté odmlce opět Den obce Chvaleč s kulturním programem. Informace budou

zveřejněny v některém z následujících Chvalečáků. Na podzim si pak budeme moci na další čtyři

roky volit zástupce Královéhradeckého kraje, kteří rozhodují o stavu silnic II. a III. tříd, nemocnic,

sociálních zařízení a dalších důležitých odvětvích, které užíváme denně jako samozřejmost. Přeji

nám všem, aby náš kraj i naše malá obec prosperovali, aby se i letos v naší obci dobře žilo a letošní

rok jsme si užili a pamatovali hlavně pozitivně.

                       Ing. Tomáš Prouza – starosta obce

LEDEN 2024INFORMAČNÍ A KULTURNĚ-SPOLEČENSKÉ OBECNÍ LISTY

Příští zasedání Zastupitelstva obce Chvaleč se  bude konat 20. února 2024. 

VÁŽENÍ OBČANÉ NAŠÍ OBCE, VÁŽENÍ CHALUPÁŘI. 

PŘEHLED PLATEB NA ROK 2024



Finanční výbor

    FV vypracoval návrh rozpočtu na rok 2023. Všichni zastupitelé měli možnost dávat své požadavky.

Tento rozpočet byl schválen na 1. zasedání ZO Chvaleč v r. 2023.

    V průběhu roku dle kontrol a plnění rozpočtu vypracoval finanční výbor 4 rozpočtová opatření, která

byla schválena ZO.

    FV kontroloval průběžně hospodaření obce. V květnu 2023 proběhl audit za r. 2022. Nebyly shledány

žádné nedostatky a závady. Účetní doklady měly všechny náležitosti a byly v pořádku.

    ZŠ a MŠ Chvaleč byla poskytnuta dotace v celkové výši 1 100 000,- Kč. Tato dotace byla řádně vyčerpána.

FV kontroloval hospodaření ve spolupráci s KV obce Chvaleč.

    Finanční výbor vypracoval „Závěrečný účet obce za rok 2022“, který byl schválen na ZO Chvaleč. Dále

pak „Účetní závěrku obce za rok 2022“ a „Účetní závěrku ZŠ a MŠ ve Chvalči za rok 2022“. Vše bylo

schváleno na zasedání ZO Chvaleč.

    Řádná inventarizace majetku bude provedena k 31. 12. 2023.

    V roce 2023 byla dodržena finanční rezerva obce, protože příjmy obce budou vyšší než v plánovaném

rozpočtu.

                                                                                                                 Jiří Přívratský

Kontrolní výbor

    Kontrolní výbor obce Chvaleč se v roce 2023 pravidelně účastnil výběrových řízení vypsaných obcí na

dodavatele nejrůznějších investičních akcí nebo záměrů včetně dodavatelů projektové dokumentace.

    Dále se kontrolní výbor účastnil jako součást komise dražeb obecního majetku, naposledy to byla dražba

vyřazeného osobního automobilu Suzuki SX4.

    Další součástí činnosti byla účast při výběrových řízeních na nové nájemce obecních bytů, která podle

nových pravidel probíhají formou dražby v reálném čase. Všichni zájemci najednou za účasti komise

přihazují až do doby, kdy zůstane již pouze jeden a ten se po uzavření platné smlouvy stává novým

nájemcem bytu. Tento způsob výběru má pro obec nemalý finanční přínos oproti dříve praktikované

obálkové metodě.

    Na začátku prosince byl kontrolní výbor požádán o zajištění nákupu vybavení, které mělo nahradit

dožité a již nevyhovující dřezy v obecní restauraci, jejíž prostory jsou k dispozici občanům obce a spolkům

na krátkodobý pronájem – konání rodinných oslav a večírků a konání společenských akcí. Nakonec byla

zvolena cesta nákupu zánovních nerezových dřezů, přičemž cena nákupu byla rovna zhruba 40

procentům ceny nabízené firmou za nové dřezy. Nakoupené zboží je již namontované a připravené sloužit

potřebám zájemců o využití těchto prostor.

                                                                                                                 Michal Binek

ZPRÁVY VÝBORŮ ZO ZA ROK 2023

Odečet spotřebované vody je realizován pouze jednou ročně, a to vždy v měsíci dubnu. V následujícím

měsíci budou data ručně zadána do systému a následně faktury distribuovány odběratelům. Faktury za

spotřebovanou vodu jsou vkládány každému odběrateli nejpozději v měsíci červnu do poštovní schránky

nebo na jiné vhodné místo, případně na žádost zaslány na email odběratele. Faktura bude vystavena i

odběratelům s paušální spotřebou, včetně rekreačních objektů. 

V případě, že nebude odečet v měsíci dubnu proveden, nahlaste konečný stav do 30. 5. 2024 na obecním

úřadě nebo p. Konířovi. 

Vystavené faktury obsahují číslo účtu a variabilní symbol pro platbu na obecní účet (uvedený variabilní

symbol slouží pouze pro platbu vodného), vodné je samozřejmě možné uhradit osobně na obecním úřadě.



Výbor životního prostředí

    Výbor konstatuje, že v průběhu roku 2023 nebyly realizovány podněty ani doporučení v oblasti

životního prostředí směřující vůči orgánu státní správy při MÚ Trutnov. Na základě žádosti z roku 2022

byla provedena těžba v porostu 2A7b (LHC Obecní lesy Chvaleč) na p.p. 380/2; 386/1; 407/2; (8958 m2),

zajišťující rekonstrukci porostu.

    V roce 2023 byla vydána 2 kladná stanoviska starostou obce ve věci povolování kácení dřevin na území

obce (zákon 114/1992 Sb., v platném znění). Záznam o povolení administrován u starosty obce.

    V rámci jednání zastupitelstva byla řešena strategie údržby zeleně v obci a projednávány návrhy výsadeb

v obci (parčík naproti Obecnímu úřadu, Prodejna „Dita“), včetně dílčích realizačních cen projektů.

    V průběhu roku 2023 byly v rámci lesního hospodaření realizovány těžby nahodilé, výchovné

(samovýroba), mýtní a pěstební práce v souladu s potřebami lesa a dle LHP (lesní hospodářský plán). V

průběhu roku 2023 proběhla ve zvýšené míře těžba úmyslná. Finanční výsledek z prodeje dřeva, resp.

práva vytěžit dřevní hmotu, byl poukázán na bankovní účet obce ve prospěch krytí, zejména pěstebních

činností v lesích obce a k jinému užití ve prospěch obce. Lesní hospodářská evidence bude předložena

OSSL Trutnov do 30. 3. 2024, resp. digitálně sdělena na příslušný portál, v souladu s platnou legislativou.

    Členové komise se aktivně podíleli na tvorbě nového LHP, které projde schvalovacím procesem v roce

2024. V roce 2023 bylo požádáno o dotační prostředky na lesnické hospodaření prostřednictvím Krajského

úřadu Královéhradeckého kraje.

                                                                                                                                                    Daniel Vlkanova

Výbor místního hospodářství

    Výbor místního hospodářství se sešel na začátku roku 2023 a projednal plán investičních akcí s dopadem

do rozpočtu obce. Další schůzka proběhla v září 2023, kde se zhodnotil dosavadní stav plánovaných akcí a

začal se vytvářet plán na rok 2024.

    Nejnákladnější akcí roku 2023 byla výměna vysloužilých folií v nádržích v Petříkovicích a v brouzdališti

ve Chvalči na koupališti. Práce provedla fi. Kontis Praha a náklady na realizaci přesáhly 650 tis. Kč. 

    Obec po 11 letech provedla výměnu obecního automobilu a za cenu 580 tis. Kč nakoupila nový vůz Dacia

Duster. Původní automobil Suzuki SX4 byl prodán v dražbě.

    Jako řešení dopravní bezpečnosti v obci byl v roce 2023 vybudován další úsek zpevněné krajnice v

Petříkovicích za částku 325 tis. Kč a vybudována zadní přístupová cesta do sportovního areálu v

Petříkovicích za částku 350 tis. Kč. Na Státní fond dopravní infrastruktury byla podána žádost o dotaci na

zhotovení I. etapy chodníku ve Chvalči, kdy náklady dle ceníku vychází při délce 360 m na 6,5 mil. Kč. 

    Po opravě havarijního stavu el. rozvodu v ZŠ Chvaleč z roku 2022 firma BScom Trutnov letos

pokračovala v rekonstrukci ve zbylých částech budovy. Obec za tyto práce zaplatila 300 tis. Kč. Nutnou

opravou prošla i budova mateřské školy, kde se nákladem 70 tis. Kč realizovala rekonstrukce ložnice.

    V budově obecního úřadu se podařilo zvelebit zázemí místní knihovny, která byla rozšířena i o Poštu

Partner. Celkové náklady na stavební práce a vybavení nábytkem dosáhly částky 180 tis. Kč. Na budově

také byla v nákladech 128 tis. opravena střecha na přístavku.

   Obec nadále pokračuje ve sjednocení zastávek autobusové dopravy a letos byla nákladem 150 tis. Kč

vyměněna zastávka v dolní části Chvalče. Další viditelnou změnou je zhotovení krytého stání na

kontejnery u obchodu ve Chvalči jako náhradu za shořelé. Celkové náklady vyšly na 220 tis. Kč.

   Z dalších akcí stojí za zmínku výměna ČOV u budovy čp. 224, výměna oplocení vodojemu Svíčka,

provedení fasády skladu obecního majetku za tělocvičnou, oprava chodníku před obchodem ve Chvalči

nebo výměna lamp veřejného osvětlení za úsporná LED světla.

    Celkové investiční náklady dosáhly 4 mil. Kč.

                                                                                                                                                            Robert Koníř



Rok 2023 byl posledním rokem decenálního plánu, LHP pro LHC Obecní lesy Chvaleč (2014-2023). V tomto

roce bylo provedeno 5,16 ha prvního zalesnění na plochách po mýtné těžbě z předchozího roku, přičemž

část zalesňovacího úkolu byla ponechána na rok 2024. Z dané plochy bylo určeno pro meliorační a

zpevňující dřeviny (MZD = buk lesní, javor klen) celkem 2,17 ha. Úmyslná těžba vyprodukovala 485 m3

dřevní hmoty z mýtních porostů a 196 m3 z předmýtních porostů. Celkem bylo zpracováno 212 m3

nahodilé těžby. Z celkového ročního objemu těžby ve výši 893 m3 bylo zpracováno samovýrobou

(obyvateli Obce) 247 m3. Kůrovcová kalamita se smíšeným obecním lesům vyhýbala. Zpracovány byly

víceméně ojedinělé stromy. Stav kůrovce v porostech je v základním stavu. 

 Podle schváleného plánu mohlo být vytěženo za 10 let maximálně 9.900 m3 dříví. Vytěženo bylo 8.335 m3,

což je úroveň 84 %. Výchova v mladých porostech měla být provedena na celkem 15,32 ha. Skutečností je

18,17 ha, z čehož bylo 4,27 ha prořezávek a 13,9 ha probírek do 40 ti let věku porostu. Celkem bylo v prvním

zalesnění obnoveno 7,36 ha ploch, z čehož bylo určeno pro MZD 3,29 ha, což činí 44,7 %). Stav obecního

lesního majetku je stabilní a v dobrém stavu.

Sociální výbor

    V roce 2023 navštívily členky sociálního výboru 36 občanů ve Chvalči a 16 občanů v Petříkovicích s

dárkovým balíčkem a gratulací. Dojemné vystoupení dětí ze základní školy bylo součástí slavnostního

aktu vítání čtyř nových občánků do života.

    Poutní mše na svatého Jakuba v místním kostele byla obohacena o působivý hudební doprovod a zpěv

Chrámového sboru z Police nad Metují.

    Výletu do Neratova a Rychnova nad Kněžnou se zúčastnilo 36 osob z obou obcí. Předvánoční seniorský

večírek s hudbou a občerstvením navštívilo v Radvanicích 27 chvalečských občanů.

    Sociální výbor zajišťuje celoroční úklid a větrání chvalečského kostela, úklid hřbitova a upomínku

padlých ve Chvalči.

                                                                                             Věra Férová

PŘEHLED HOSPODAŘENÍ V OBECNÍCH LESÍCH

V roce 2023 byl zpracováván

nový LHP, který bude

předložen ke schválení

Krajskému úřadu pro

Královéhradecký kraj (KHK) v

roce 2024.

 V roce 2023 požádala Obec

Chvaleč dvakrát o finanční

příspěvky na hospodaření v

lesích prostřednictvím KHK.

Zda budou příspěvky přiznány

a na účet Obce zaslány bude

zřejmé pravděpodobně v roce

2024.

                                 Dan Vlkanova



Myslivecký spolek Čížkovy kameny, který má sídlo v Petříkovicích, je od roku 2013 právním nástupcem

transformovaného Mysliveckého sdružení Poříčí z 90. let a jeho předchůdce MS Poříčí – Petříkovice z 60.

let. Spolek měl k datu 1. 1. 2024 celkem 22 členů, z toho 2 ženy. Myslivecky obhospodařuje 2.143 hektarů

honební plochy na celkem deseti katastrálních územích (z území naší obce je to katastrální území

Petříkovice u Trutnova), doba placeného pronájmu honitby je vždy na dobu určitou deseti let. Spolek má

šestičlenný výbor (předseda, místopředseda, jednatel, myslivecký hospodář, pokladník, revizor), který se

volí vždy na období pěti let. Výkon práva myslivosti je zájmovou činností členů spolku a je vykonáván v

jejich volném čase, nikoli tedy jako zaměstnání. Hlavní činností členů mysliveckého spolku je udržování

stavů zvěře na únosných stavech tak, aby nedocházelo k nepřiměřeným škodám na polních plodinách,

zatravněných pozemcích nebo v lesních porostech. Dále přikrmování zvěře v době strádání a zimní nouze,

zlepšování stavu přírody a úživnosti pronajaté honitby zakládáním mysliveckých políček s obilninami,

výsadba ovocných a plodonosných stromů a keřů pro všechny druhy zvěře a ptactva. Formou dvou

povinných brigád všech členů jsou prováděny každoročně na podzim práce pro Lesy a parky Trutnov s. r.

o. i v obecních lesích obce Chvaleč. Jedná se zejména o nátěry sazenic před zimním okusem zvěří nebo

ochranné nátěry ve smrkových tyčovinách proti loupání jelení zvěří. 

V případě srážky vozidla nebo vlaku se zvěří jsou to členové mysliveckého spolku, kdo na silnici a železnici

z Petříkovic do Poříčí nebo z Poříčí do Bohuslavic nad Úpou odklízí a likvidují sraženou zvěř po ukončení

vyšetřování Policií ČR. Rámcově je každý rok uloveno na základě schváleného plánu lovu cca 15 kusů

jelení zvěře, 45 kusů srnčí zvěře, 90 divokých prasat, 50 lišek, 5 jezevců, 20 psíků mývalovitých, 5 volavek.

Dalším úkolem členů mysliveckého spolku je monitoring a eliminace rozšiřování chorob přenosných ze

zvěře na člověka nebo hospodářská zvířata (trichinelóza, kokcidióza, brucelóza, africký mor prasat,

klasický mor prasat). V neposlední řadě je to i uvádění vysoce kvalitní suroviny – zvěřiny na trh formou

přímého prodeje po veterinárním vyšetření (trichinelóza) nebo prohlídkou stanoveným proškoleným

prohlížitelem zvěřiny všem potenciálním zájemcům. Myslivost tedy není jen nějaké pobíhání s flintičkami

po lesích, jak si někteří lidé myslí, ale způsob trvale udržitelného hospodaření v krajině, které má v naší

zemi svoje tradice od dob baroka a opodstatnění i v dnešní, přetechnizované době. 

SPOLEK PŘÁTEL POD JÁNSKÝM VRCHEM 
informuje spoluobčany o svých aktivitách, pořádaných v roce 2023. 

Poprvé jsme se setkali v dubnu při pálení čarodějnic.

Následovalo tradiční Setkání občanů u studánky. Červnové počasí nám moc nepřálo, od sobotního rána se

střídalo sluníčko a déšť, i přesto přišlo na akci cca 100 lidí, místních i turistů z okolí. Přijela i parta

kamarádů z Pardubic, nadšenci, kteří jsou pravidelnými návštěvníky akce setkání pod širým nebem. K

poslechu a obvyklému tanci v přírodě hrála skupina Pěna. 

Společně jsme zavzpomínali na letitého organizátora a kamaráda, Radka Pavlíka, který tu s námi již být

nemůže, přezdívaného „Haťapka“. Vedle studánky pak kamarádi nainstalovali kytaru, vyrobenou z nerezu

s nápisem „kalíme“, hláškou, kterou kamarádi moc dobře znají. 

Pěna hrála statečně do doby, než ji vyhnal déšť i ze stanu, pod kterým se před nepřízní počasí schovávali. 

PŘEDSTAVENÍ MYSLIVECKÉHO SPOLKU ČÍŽKOVY KAMENY 



V červenci proběhl 13. ročník Párkyády, opět za hojné účasti soutěžících i diváků. Závod byl do poslední

vteřiny velmi zajímavý a napínavý, o vítězi pak rozhodla poslední snědená nožička párku. Samotné soutěži

předcházel tradiční hod koulí pro děti. Všichni, velcí i malí, byli odměněni pěknými cenami ze strany

sponzorů. Touto cestou všem děkujeme.

Srpen patřil maškarnímu reji, děti i někteří dospěláci přišli v nápaditých maskách, těšíme se na karneval v

letošním roce a další přehlídku kostýmů. Nechyběl ani ohňostroj, který krásně rozsvítil noční letní oblohu.

V září pořadatelé připravili dvě hřiště pro pořádání volejbalového turnaje, účastnilo se 9 družstev, z toho 2

složená z místních sportovců. Pořadatelé připravili pro všechny dobré občerstvení, pěkné ceny pro vítěze a

ceny pro zúčastněné. Není důležité vyhrát, ale zúčastnit se. 

Poslední tři zmiňované akce se konaly ve sportovním areálu u místního koupaliště v Petříkovicích. Je třeba

připomenout, že obec zajistila výměnu plachty bazénu a vzhledem k tomu, že se nenašel žádný zájemce o

pronájem koupaliště, členové spolku se ujali úklidu areálu, zajistili květinovou výzdobu a po celé léto

prostory opečovávali. 

V prosinci pak spolek zakončil činnost pořádáním adventních trhů, rozsvícením vánočního stromku a

vystoupením skupiny Včelí královny v podání Veroniky Vosáhlové, Petry Koukolové a Miroslavy

Kameníkové v místní kapli. Zazněly vánoční písně a známé koledy. Počasí o tomto víkendu přineslo velkou

sněhovou nadílku, vyzdobený stan, kde trhy probíhaly, vypadal slavnostně. Tak, jak to o Vánocích má být.

Drobní prodejci nabízeli různé rukodělné výrobky, vánoční věnce, svícny a sladkosti. Připraveno bylo

občerstvení v podobě vánočního beránka, hovězího guláše, svařeného vína, vánočního punče… Nadšenci ze

spolku upekli drobné cukroví a velkou vánoční tvarohovou štolu. 

Zároveň, se začínajícím zimním obdobím, se těšíme ze znovuotevřeného Ski areálu v Petříkovicích a

přejeme provozovatelům hodně sněhu, slunečné dny a spokojené návštěvníky s lyžemi na svahu a

konzumenty v přilehlém bufetu.

Všem děkujeme za pomoc při pořádání akcí, jsme rádi za přízeň, kterou nám projevujete svojí účastí a

budeme se těšit na setkání v letošním roce 2024. Současně děkujeme Obci Chvaleč za podporu našeho

spolku.

V Petříkovicích dne 8. 1. 2024                                         Petr Kuric, předseda Spolku přátel pod Jánským vrchem    

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA PPLK. JAROMÍRA BROŽE

    Školní rok byl zahájen v pondělí 4. září 2023. Školka už běžela od srpna, a to s novou paní učitelkou ve

funkci zástupkyně pro MŠ Janou Müllerovou. V této době jsme měli ve škole 18 dětí (dnes máme 19) a ve

školce bylo také 18 dětí (dnes jich je 20).

    Po řádném rozjezdu nás navštívila lektorka, se kterou dlouhodobě spolupracujeme, s programem Dětská

jóga. Programu se zúčastnily děti z obou částí škol v naší obecní tělocvičně. Děti se seznámily se základy

jógy, kdy je celým programem provázela pohádka o jogínské kočičce.

    Koncem září jsme opět společně navštívili Tongo, kde si to všichni pořádně užili.

    



    Mezi velmi oblíbené akce patří návštěva Hájenky, kterou navštěvujeme už po několik let 2x ročně. Vždy

si pro nás rodina Kavanových připraví bohatý program. Tentokrát bylo téma Vesmír, protože ve škole

máme tento školní rok takto zaměřen. Akce se konala i s rodiči. Cestou na hájenku se plnily různé úkoly,

potom jsme si společně opékali, co kdo chtěl a po setmění se děti vydaly na vesmírnou stezku odvahy

lesem. Na konci stála velká vesmírná stanice, kde si každý vyzvedl nějakou odměnu. Tyto akce patří k

nejoblíbenějším, za což rodině Kavanových velmi děkujeme.

 Během roku také probíhají různé dílny. Jedna byla podzimní pro děti s tatínky – za hojné účasti si přítomní

vyrobili sovičky ze dřeva – a druhá byla vánoční dílna pro babičky a dědečky – výroba svícnu.

   Koncem roku jsme pořádali Mikulášskou a koncert v kostele s následnou prodejní výstavou dětských

výrobků u Kamenné hospůdky. Děkujeme všem, kteří přišli a přispěli. Za utržený obnos plánujeme v

nejbližší době návštěvu ski areálu a návštěvu trutnovského kina.

    V úplném závěru roku jsme navštívili Domov důchodců v Trutnově. K našemu velkému překvapení se

děti vůbec nestyděly a chovaly se velmi empaticky, k babičkám a dědečkům byly velmi vstřícní a ochotní.

Do domova jsme přivezli nějaké dárečky a pak si všichni vyrobili jednoduchou vánoční ozdobu. Akce měla

veliký ohlas u personálu, dostali jsme krásný e-mail s poděkováním a žádostí, zda by se akce mohla příští

rok opakovat, případně během jara nějakou pro ně uspořádat. Článek, který o nás vyšel v Radničních

listech, si můžete přečíst na další straně. 

    Při škole pracují také zájmové útvary – pohybové hry, výtvarný kroužek, angličtina pro 1. a 2. ročník, hra

na flétnu. 

    Školní družina se tento rok nese ve znamení vynálezů a vynálezců České republiky. Povídáme si o

prskavkách, pexesu, lodním šroubu, ruchadlu, moduritu a o mnoha dalších. Také se snažíme vyrábět z

kartonových krabic, kelímků, brček, víček a různých materiálů své vlastní vynálezy. V družině už máme

krabici, která plní přání, ručičkové hodiny, které jdou pozpátku nebo videokameru, která natáčí téměř

sama! Děti se zapojují, baví je to a z toho mám největší radost. Mimo jiné soutěžíme v celoroční hře – Máme

rádi Česko, soutěž můžete znát z televize. Děti se formou hry dozví něco víc o naší vlasti a tým za výhru

získá vlajku ČR. Někdy si uspořádáme talentovou soutěž – Chvaleč, Petříkovice, Slavětín hledá talent.

Oblékneme se do kostýmů a paruk a předvádíme různá srandovní vystoupení, která nám hodnotí porota.

Nezapomínáme ani chodit na čerstvý vzduch! V zimě chodíme na kopec a jezdíme na bobech, kluzácích,

velkých igelitových pytlích nebo duších z pneumatik. Když je hezké počasí, chodíme do parku hrát různé

venkovní hry. Součástí družiny je kroužek pohybových her. Každé pondělí si chodíme zahrát míčové hry

do tělocvičny, nebo za příznivého počasí ven na hřiště. Činností máme opravdu hodně a o zábavu není

nouze. Jsme kamarádi a těšíme se na další společné zážitky!

Informace a foto najdete také na www.zschvalec.cz.

Poděkování našim stálým sponzorům:

ZÁMEČNICTVÍ PETR ŽÁK, SPOLEK CHRPA, VÁCLAV ŠOLÍN, REST.TU – Tomáš Kašpar, PENZION

RADVANICE, RADVAN s.r.o., OLBRAM CZ – Katka a Jarda Divišovi, CITRON GROUP, ELEKTRÁRNA

OPATOVICE – Jiří Maršík, PAVLA BUREŠOVÁ, KAROLÍNA HOLEČKOVÁ, PEKÁRNA KATKA – Dvůr

Králové, TRUHLÁŘSTVÍ BEKR, OBECNÍ ÚŘAD, KOVO – Jiří Přívratský, MANŽELÉ HODAČOVI, MANŽELÉ

JIRÁŇOVI, HELENA STEINEROVÁ A DALŠÍ DÁRCI

                                                                                                                                       Eva Binková, Petra Lédlová





Že se vám to nějak nezdá? Že teprve rok začal? Ale ten školní, ten už má skoro půlku za sebou. A jaký byl ve

školce? Ohlédněte se s námi.

O prázdninách školka zavřela své dveře a začala se měnit. Vyklidila se půda, a vznikla tak možnost nového

prostoru, který jsme hned využili a přestěhovali kancelář. V uvolněné místnosti v prvním patře se tak

mohla rozšířit herna a v brzké době zde vznikne relaxační zóna pro děti. 

S novou paní učitelkou přišel i nový školní vzdělávací plán, který nese název „Endele Bendele, tak či tak, ve

školce si budem´ hrát!“ Provází děti celým rokem a hlavním cílem je prožitek, zážitek a vzdělávání pomocí

metod situačního a prožitkového učení. 

Celý podzim jsme věnovali vzájemnému poznávání a seznamování. Každé pondělí se snažíme vyrazit s

dětmi na „výpravu“ s batůžkem. Vyrážíme do blízkého i vzdálenějšího okolí školky, pěšky ale i vlakem či

autobusem. Jednou za měsíc proběhne tématický a barevný den. V září byl „Jablíčkový a Žlutý den“, v říjnu

„Bramborový a Hnědý den“, listopad jsme ozdobili „Oranžovým a Doktorským dnem“, prosinec byl

„Zlatostříbrný“ a uskutečnil se i „Ježíškový den s nadílkou“. V novém roce už děti zažily „Modrý den“, v

lednových plánech naleznete „Vodnický a podvodnický den“. Všechny barevné i tématické dny probíhají

ve spolupráci s kuchařkami, moc jim děkujeme.

Krom výprav jsme vyrazili do Hradce Králové a užili si se školou zábavu v TONGU.

Moc rádi zveme do školky rodiče. Podzimní tvoření jsme bohužel museli zrušit, a to kvůli velké

nemocnosti dětí, ale další akce „Věncování“ se vydařila parádně. Před vánoci přijali maminky a tatínkové

pozvání ještě jednou, a to na ochutnávku cukroví, milé posezení a malé vystoupení dětí, které jsme nazvali

„Půjdem´ spolu do školičky…“. Jsme moc rády, že s námi rodiče tráví i odpolední čas a těšíme se na další

akce v druhém pololetí. 

Mezi naše další plány patří např. Logohraní. Při něm se budeme individuálně věnovat a pomáhat při

odstraňování jazykových zlozvyků a upevňovat správná písmenka ve výslovnosti, a to hlavně u

předškoláků. Jednou za týden bychom se rády věnovaly angličtině, a to formou hraní, básniček a písniček.

Chtěly bychom také zavést dopolední chvilku s ICT.

Školka pro rodiče vytvořila uzavřenou skupinku na WhatsApp, kde probíhá informační tok oboustranně.

Rodiče mohou již během dopoledne shlédnout fotky z probíhajících aktivit, mohou na ně reagovat

popřípadě se i dotázat. V této skupině probíhá i tzv. Měsíční výzva, třeba ta prosincová zněla „Vyfoť se s

Betlémem“ a fotky byly moc povedené.

Snažíme se školku otevřít, sdílet dění s rodiči i se širokou veřejností, najdete nás i na Facebooku, tak

mrkněte. Největší odměnou jsou pro nás rozzářené dětské oči, velké úsměvy a spokojení rodiče, to je cíl,

který bychom rády naplňovaly, tak nám držte palce. 

                                                                                                                           Ze školky zdraví Jana a Renáta

ROK JE UŽ V PŮLCE…



Náš spolek jsme vám již představili v říjnovém čísle Chvalečáku. Rádi bychom vás teď seznámili s akcemi,

které jsme pro vás připravili v roce 2023. 

Prvními byly dvě tradiční únorové, Masopust a Karneval.  Masopustu u Kamenné hospůdky se tradičně

zúčastnilo velké množství návštěvníků, kteří přišli ochutnat zabíjačkové dobroty a poslechnout si

staropražskou jarmareční hudbu v podání výborného harmonikáře Radka Anděla a taktéž skvělého

houslisty Petra Hájka. 

Karneval, který pořádáme v hospodě U Podkovy je akce určena primárně pro děti, na kterou chodí většina

místních dětí v maskách a soutěží zde v nejrůznějších disciplínách. 

Na konci června jsme premiérově pořádali Rozloučení se školou ve školní a školkařské zahradě. Díky

dobrému počasí a množství atrakcí se akce povedla a navštívilo jí hodně dětí v doprovodu rodičů. Určitě ji

budeme pořádat i v příštím roce. 

Po prázdninách na konci září pořádáme tradiční Setkání sousedů, tuto akci jsme detailně popsali už v

říjnovém čísle. Akce byla jednoduše řečeno parádní díky kapele Benjaming’s Clan a vaší báječně velké

účasti.

 Na konec roku připadá tradičně Mikulášská besídka v hospodě U Podkovy, která v podstatě zaměřením a

účastí kopíruje karneval, letos nám na ní zahrál oblíbený DJ Pepson. 

No a poslední akcí roku 2023 byla jedna z našich tradičních a dlouhodobě nejnavštěvovanějších akcí Zlatý

Advent u Kamenné hospůdky. Pochutnat si na tradičních vánočních dobrotách a nakoupit si krásné

výrobky od dětí z MŠ a ZŠ přišlo určitě sto natěšených návštěvníků, kteří se ke Kamenné hospůdce

přesouvají po skončení koncertu v místním kostele. 

Z výtěžků všech těchto akcí bylo sponzorováno zakoupení skákacího hradu, odměny do soutěží na

Rozloučení se školou, výlet ZŠ do Prahy, dárkové balíčky na Mikulášskou besídku a dárky pod stromeček

pro děti ze ZŠ. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat vám všem, kteří se našich akcí účastníte a doufáme, že nám svoji přízeň

zachováte i v letošním roce 2024. Díky všem, kteří nám s akcemi pomáhají, ať už z řad členů spolku,

místním občanům a členům SDH Chvaleč. Velký dík ZŠ a MŠ Chvaleč jako hlavnímu partnerovi a

spolupořadateli většiny akcí. V neposlední řadě děkujeme obci Chvaleč za finanční podporu, bez níž

bychom akce nedokázali uspořádat. Děkujeme a těšíme se na vás na akcích v roce 2024.

                                                                                      Za spolek CHRPA Michal Binek, Petra Lédlová, Petr Langhamr

SPOLEK CHRPA A AKCE V ROCE 2023



Úvodem bychom Vám všem, za celý hasičský sbor, chtěli popřát jen to nejlepší v novém roce 2024 a hlavně

hodně zdraví.

Něco málo z historie po současnost

Náš sbor dobrovolných hasičů byl založen roku 1877, jako druhý spolek v obci, zajímavostí byl rekordní

počet členů, který dosahoval k číslu 52. Velitelem byl v té době Richard Schmidt.

Starostkou sboru byla dlouhá léta Alexandra Dvořáková, kterou loňský rok ve funkci vystřídal nynější

starosta sboru Matěj Hrubý. V současné době sbor čítá 18 členů, z toho je 5 dětí. Velitelem jednotky je Radek

Novák ml.. V roce 2020 byl sbor odměněn obcí novým automobilem, který se nyní osvědčil i jako dopravní

prostředek pro děti ze ZŠ na lyžařský vlek do Radvanic.

Funkce sboru

Kromě ochrany objektů před požárem plní sbor v obci také funkci kulturní. Každoročně pro místní občany

připravujeme společenské akce, jako je Pálení čarodějnic a Drakiáda. Když jsou ideální zimní podmínky,

chystáme led na víceúčelovém hřišti. Sbor také pravidelně sváží z obce kovový šrot a staré

elektrospotřebiče.

Novinky

V loňském roce jsme navázali spolupráci s trampskou osadou Tacabaya, které chodíme pomáhat při

pořádání jejich dětského dne a oni nám na oplátku oživují naše hasičské akce svým krásným hraním a

zpěvem. Například loňské čarodějnice se při vzájemné spolupráci hezky vyvedly a účast byla hojná, za což

vděčíme i Vám, kteří nás přišli na tuto akci podpořit.

Na konci roku 2023 jsme pro Vás také nově vytvořili stránku na Facebooku, pod názvem: SDH Chvaleč,

kde můžete sledovat činnost sboru, připravované akce a výjezdy k zásahům.

V roce 2023 jsme měli celkem 6 výjezdů, z toho 3x k požáru, 2x likvidace vosího hnízda a 1x spadlý strom

přes komunikaci.

Závěrem

Rádi bychom také touto cestou poděkovali obci za podporu sboru a i Vám všem ostatním, kteří nás svou

účastí podporují na našich akcích nebo jakýmkoliv jiným způsobem.

Těšíme se na Vás i tento rok při pořádání tradičních hasičských akcí.

                        Na brzkou viděnou SDH Chvaleč.

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ CHVALEČ



Ve dnech 5. 2. 2024 a 6. 2. 2024 nebudou v provozu naše ordinace.

Změna ordinační doby od 19. 2. 2024 do 22. 2. 2024, mimo uvedené termíny platí běžná ordinační doba.

19. 2. 2024     Pondělí     8-11:30 Radvanice

20. 2. 2024     Úterý        8-11:30 Chvaleč

21. 2. 2024     Středa       8 -11:30 Teplice,             13-17:00 Radvanice

22. 2. 2024     Čtvrtek     8-11:30 Jívka

V případě akutního problému navštivte odpovídající ambulanci v nemocnici.

Omezení ordinační doby naleznete na www.venkovskylekar.cz.

                                                                                                                                   MUDr. Ladislav Záveský
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Všem jubilantům měsíce ledna a února srdečně gratulujeme  

a přejeme mnoho životní pohody, štěstí 

a především stálého zdraví!

MISTROVSTVÍ V MRTVÉM TAHU

Dne 4. 11. 2023 se pořádalo ve Vrchlabí

mistrovství ČR v mrtvém tahu. Po

několikaměsíční přípravě se Adamu

Kuricovi podařilo zvednutím 180 kg stát se

Mistrem republiky v kategorii 13-16 let do

75 kg RAW.A. Tím byl automaticky

nominován na mistrovství světa, které se

bude konat na Slovensku v roce 2024.

                                                        Martin Kuric

http://www.venkovskylekar.cz/



